

Considering that the African inhabitants of South West Africa have not yet secured political autonomy or reached a stage of political development enabling them to express a considered opinion which the Assembly could recognize on such an important question as incorporation of their territory:

The General Assembly, therefore,

Is unable to accede to the incorporation of the territory of South West Africa in the Union of South Africa; and

Recommends that the mandated territory of South West Africa be placed under the international trusteeship system and invites the Government of the Union of South Africa to propose for the consideration of the General Assembly a trusteeship agreement for the aforesaid territory.

*Sixty-fourth plenary meeting,
14 December 1946.*

66 (I). Transmission of Information under Article 73e of the Charter

The General Assembly, on 9 February 1946, approved a resolution on Non-Self-Governing Peoples. By this resolution the Secretary-General was requested to include in his annual report on the work of the Organization a statement summarizing such information as may have been transmitted to him by Members of the United Nations under Article 73c of the Charter relating to economic, social and educational conditions in the territories for which they are responsible, other than those to which Chapters XII and XIII apply.

The General Assembly notes that information has been transmitted by the Governments of Australia concerning conditions in Papua; France concerning conditions in French West Africa, French Equatorial Africa, French Somaliland, Madagascar and Dependencies, French Establishments in Oceania, Indo-China, French Establishments in India, New Caledonia and Dependencies, Saint-Pierre et Miquelon, Morocco, Tunisia, the New Hébrides under Anglo-French Condominium, Martinique, Guadeloupe and Dependencies, French Guiana, and Reunion (without prejudice to the future status of these territories); New Zealand concerning conditions in the Cook Islands (without prejudice to any interpretation of the expression "Non-Self-Governing Territories" in view of the fact that the Cook Islands are an integral part of New Zealand); the United Kingdom concerning conditions in Barbados, Bermuda, British Guiana, British Honduras,¹ Fiji, Gambia, Gibraltar, Leeward Islands, Mauritius, St. Lucia, and Zanzibar Protectorate; and the United States concerning conditions in Alaska,

¹ In this connexion reference is made to the *Journal of the United Nations*, No. 55, 10 December 1946, Supplement No. 4, pages 79-80.

Considérant que les habitants africains du Sud-Ouest Africain n'ont pas encore obtenu leur autonomie politique et n'ont pas atteint un stade de développement politique leur permettant d'exprimer une opinion réfléchie qui pourrait être reconnue par l'Assemblée sur une question aussi importante que l'incorporation de leur territoire:

L'Assemblée générale, en conséquence,

Ne saurait admettre l'incorporation du territoire du Sud-Ouest Africain à l'Union Sud-Africaine; et

Recommande que le territoire sous mandat du Sud-Ouest Africain soit placé sous le régime international de Tutelle et invite le Gouvernement de l'Union Sud-Africaine à soumettre à l'examen de l'Assemblée générale un accord de Tutelle pour ledit territoire.

*Soixante-quatrième séance plénière,
le 14 décembre 1946.*

66 (I). Transmission des renseignements visés à l'Article 73e de la Charte

L'Assemblée générale a approuvé, le 9 février 1946, une résolution relative aux populations non autonomes. Par cette résolution le Secrétaire général avait été invité à inclure, dans son rapport annuel sur l'activité de l'Organisation, une déclaration résumant les renseignements qui lui auraient été transmis par les Membres des Nations Unies en application de l'Article 73c de la Charte et relatifs aux conditions économiques, sociales et de l'instruction dans les territoires dont ils sont responsables, autres que ceux auxquels s'appliquent les chapitres XII et XIII.

L'Assemblée générale note que des renseignements ont été transmis par les Gouvernements de l'Australie, sur la situation de la Papouasie; de la France, sur la situation de l'Afrique-Occidentale Française, l'Afrique-Equatoriale Française, la Côte Française des Somalis, Madagascar et dépendances, les Etablissements Français de l'Océanie, l'Indochine, les Etablissements Français de l'Inde, la Nouvelle-Calédonie et dépendances, Saint-Pierre et Miquelon, le Maroc, la Tunisie, les Nouvelles-Hébrides sous condominium franco-britannique, la Martinique, la Guadeloupe et dépendances, la Guyane française et la Réunion (sans préjuger le statut futur de ces territoires); de la Nouvelle-Zélande, sur la situation des îles de Cook (sans préjuger l'interprétation du terme "territoire non autonome", attendu que les îles de Cook sont une partie intégrante de la Nouvelle-Zélande); du Royaume-Uni, sur la situation de la Barbade, les Bermudes, la Guyane britannique, le Honduras britannique,¹ les îles Fidji, la Gambie, Gibraltar, les îles Sous-le-Vent, l'île Maurice, Sainte-Lucie et le protectorat de Zanzi-

¹ A ce sujet, se référer au *Journal des Nations Unies*, No 55, du 10 décembre 1946, Supplément 4, pages 79 et 80.

American Samoa, Guam, Hawaii, Panama Canal Zone,¹ Puerto Rico and the Virgin Islands.

The General Assembly also notes that the following Governments have declared their intention of transmitting information: Belgium on the Belgian Congo; Denmark on Greenland; the Netherlands on the Netherlands Indies, Surinam and Curacao; New Zealand on the Tokelau Islands; and the United Kingdom on Aden (Colony and Protectorate), Bahamas, Basutoland, Bechuanaland Protectorate, British Somaliland Protectorate, Brunei, Cyprus, Dominica, Falkland Islands,² Gold Coast (Colony and Protectorate), Grenada, Hong Kong, Jamaica, Kenya (Colony and Protectorate), Malayan Union, Malta, Nigeria, North Borneo, Northern Rhodesia, Nyasaland, St. Helena and Dependencies, St. Vincent, Sarawak, Seychelles, Sierra Leone, Singapore, Swaziland, Trinidad and Tobago, Uganda Protectorate, and the High Commission Territories of the Western Pacific (Gilbert and Ellice Islands Colony, British Solomon Islands Protectorate, Pitcairn Islands).

The value of the association of Non-Self-Governing Territories in the work of the specialized agencies as a means of attaining the objectives of Chapter XI of the Charter has been stressed.

The procedures to be followed by the Organization in connexion with the information transmitted by Members regarding Non-Self-Governing Peoples have been carefully examined.

The General Assembly, therefore,

1. *Invites* the Members transmitting information to send to the Secretary-General by 30 June of each year the most recent information which is at their disposal;

2. *Recommends* that the information transmitted in the course of 1947 by Members of the United Nations under Article 73c of the Charter should be summarized, analysed and classified by the Secretary-General and included in his report to the second session of the General Assembly, in order that, in the light of the experience gained, the General Assembly may be able to decide whether any other procedure may be desirable for dealing with such information in future years;

3. *Recommends* that the Secretary-General communicate to the specialized agencies the information transmitted, with a view to making all relevant data available to their expert and deliberative bodies;

4. *Invites* the Secretary-General to convene,

¹ In this connexion reference is made to document A/200, dated 26 November 1946.

² In regard to the Falkland Islands the delegation of Argentina, at the twenty-fifth meeting of the Committee, made a reservation to the effect that the Argentine Government did not recognize British sovereignty in the Falkland Islands. The delegation of the United Kingdom made a parallel reservation, not recognizing Argentine sovereignty in these islands.

bar; et des Etats-Unis d'Amérique, sur la situation de l'Alaska, la partie américaine des Samoa, l'île de Guam, les îles Hawaii, la Zone du Canal de Panama¹, Porto-Rico et les îles Vierges.

L'Assemblée générale a également pris note que les Gouvernements suivants ont fait connaître leur intention de transmettre des renseignements: la Belgique, sur le Congo belge; le Danemark, sur le Groënland; les Pays-Bas, sur les Indes néerlandaises, Surinam et Curaçao; la Nouvelle-Zélande, sur les îles Tokelau; le Royaume-Uni sur Aden (colonie et protectorat), les îles Bahama, le Basutoland, le protectorat du Betchouanaland, le protectorat de la Somalie anglaise, Brunei, Chypre, Dominique, les îles Falkland², la Côte de l'Or (colonie et protectorat), Grenade, Hong-Kong, la Jamaïque, le Kenya (colonie et protectorat), l'Union Malaise, Malte, le Nigéria, la partie nord de Bornéo, la Rhodésie du Nord, le Nyassaland, Sainte-Hélène et dépendances, Saint-Vincent, Sarawak, les Seychelles, Sierra-Leone, Singapour, le Souaziland, la Trinité et Tobago, le protectorat de l'Ouganda, et les territoires du Pacifique occidental relevant de la Haute Commission (la colonie des îles Gilbert et Ellis, le protectorat des îles Salomon, les îles Pitcairn).

La valeur de la participation des territoires non autonomes à l'activité des institutions spécialisées a été soulignée comme un moyen d'atteindre les buts du Chapitre XI de la Charte.

La procédure à suivre par l'Organisation concernant les renseignements transmis par les Membres au sujet des populations non autonomes, a été examinée avec soin.

L'Assemblée générale, en conséquence,

1. *Invite* les Etats Membres, qui doivent fournir les renseignements, à mettre le Secrétaire général en possession, pour le 30 juin de chaque année, des renseignements les plus récents dont ils disposent;

2. *Recommande* que les renseignements transmis au cours de l'année 1947 par des Membres des Nations Unies en application de l'Article 73c de la Charte, soient résumés, analysés et classifiés par le Secrétaire général et inclus dans son rapport à la deuxième session de l'Assemblée générale, afin que, à la lumière de l'expérience ainsi acquise, l'Assemblée générale puisse décider si une autre procédure est désirable à l'avenir pour l'utilisation de ces renseignements;

3. *Recommande* que le Secrétaire général communique aux institutions spécialisées les renseignements transmis, afin que toutes les données intéressantes puissent être mises à la disposition de leurs groupes d'experts et de leurs organes délibérants;

4. *Invite* le Secrétaire général à réunir quelques

¹ A ce sujet, se référer au document A/200 en date du 26 novembre 1946.

² Au sujet des îles Falkland, la délégation de l'Argentine, lors de la vingt-cinquième séance de la Commission, a fait une réserve, ayant pour objet de déclarer que le Gouvernement argentin ne reconnaissait pas la souveraineté britannique sur les îles Falkland. La délégation du Royaume-Uni a fait une réserve parallèle, ne reconnaissant pas la souveraineté de l'Argentine sur ces îles.

some weeks before the opening of the second session of the General Assembly, an *ad hoc* Committee composed in equal numbers of representatives of the Members transmitting information under Article 73e of the Charter and of representatives of Members elected, by the General Assembly at this session, on the basis of an equitable geographical distribution;

5. *Invites* the Secretary-General to request the Food and Agriculture Organization, the International Labour Organization, the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, and the World Health Organization and the International Trade Organization, when constituted, to send representatives in an advisory capacity to the meeting of the *ad hoc* committee;

6. *Invites* the *ad hoc* Committee to examine the Secretary-General's summary and analysis of the information transmitted under Article 73e of the Charter with a view to aiding the General Assembly in its consideration of this information, and with a view to making recommendations to the General Assembly regarding the procedures to be followed in the future and the means of ensuring that the advice, expert knowledge and experience of the specialized agencies are used to the best advantage.

*Sixty-fourth plenary meeting,
14 December 1946.*

• • •

At its sixty-fifth and sixty-sixth plenary meetings, on 14 and 15 December 1946 respectively, the General Assembly, in accordance with the terms of the above resolution, elected eight Members of the ad hoc Committee.

The composition of the Committee therefore is as follows:

Members transmitting information under Article 73e of the Charter:

Australia, Belgium, Denmark, France, Netherlands, New Zealand, United Kingdom, United States of America.

Members elected by the General Assembly:

Brazil, China, Cuba, Egypt, India, Philippine Republic, Union of Soviet Socialist Republics, Uruguay.

67 (I). Regional Conferences of Representatives of Non-Self-Governing Territories

The General Assembly,

Considering that the resolution on Non-Self-Governing Peoples adopted during the first part of the first session of the General Assembly draws attention to the fact that the obligations accepted by Members of the United Nations under Chapter XI of the Charter are already in full force;

Recognizing the importance of the declaration contained in Chapter XI of the Charter especially as it concerns the peace and security of the world,

semaines avant l'ouverture de la deuxième session de l'Assemblée générale un Comité *ad hoc* composé d'un nombre égal de représentants des Membres transmettant des renseignements en application de l'Article 73e de la Charte et de représentants des Membres élus par l'Assemblée générale à cette session, sur la base d'une répartition géographique équitable;

5. *Invite* le Secrétaire général à demander à l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture, l'Organisation internationale du Travail, l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, l'Organisation mondiale de la santé et l'Organisation internationale du commerce, une fois constituées, d'envoyer à titre consultatif des représentants à la réunion du Comité *ad hoc*;

6. *Invite* le Comité *ad hoc* à examiner les résumés et analyses faits par le Secrétaire général des renseignements transmis en application de l'Article 73e de la Charte, en vue d'assister l'Assemblée générale dans son examen de ces renseignements et de faire des recommandations à l'Assemblée générale concernant la procédure à suivre à l'avenir et les moyens d'assurer que les avis, les connaissances techniques et l'expérience des institutions spécialisées soient utilisés au mieux.

*Soixante-quatrième séance plénière,
le 14 décembre 1946.*

• • •

A ses soixante-cinquième et soixante-sixième séances, le 14 et le 15 décembre 1946, l'Assemblée générale, conformément aux termes de la résolution ci-dessus, a élu huit membres du Comité ad hoc.

La composition de ce Comité est, en conséquence, la suivante:

Membres transmettant des informations en application de l'Article 73e de la Charte:

Australie, Belgique, Danemark, France, Pays-Bas, Nouvelle-Zélande, Royaume-Uni, Etats-Unis d'Amérique.

Membres élus par l'Assemblée générale:

Brésil, Chine, Cuba, Egypte, Inde, République des Philippines, Union des Républiques socialistes soviétiques, Uruguay.

67 (I). Conférences régionales de représentants de territoires non autonomes

L'Assemblée générale,

Considérant que la résolution prise relativement aux populations non autonomes et adoptée lors de la première partie de la première session de l'Assemblée générale attire l'attention sur le fait que les obligations reconnues par les Membres des Nations Unies aux termes du Chapitre XI de la Charte sont déjà pleinement en vigueur;

Reconnaissant l'importance de la déclaration qui figure au Chapitre XI de la Charte, notamment en ce qui concerne la paix et la sécurité